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Förvaltningsnamn  
  
 

 
Regionfullmäktige 

Svar på interpellation från Mikael 
Ekvall, Vänsterpartiet – Hur säkerställer 
den politiska ledningen att den 
psykiatriska akutmottagningen på 
Länssjukhuset Ryhov är socialt hållbar, 
patientsäker och trygg? 

I en interpellation från Mikael Ekvall, Vänsterpartiet ställs frågorna: 
 

• Anser den politiska ledningen att den psykiatriska akutmottagningen på 
Länssjukhuset Ryhov är socialt hållbar, patientsäker och trygg? 

• Avser den politiska ledningen att vidta några åtgärder för att förbättra 
situationen för personalen på mottagningen och för att säkerställa 
patientsäkerheten? 

• Anser den politiska ledningen att den psykiatriska akutmottagningen på 
Länssjukhuset Ryhov uppfyller barnkonventionen och där med svensk 
lagstiftning? 

• Är den politiska ledningen beredd att pröva arbetstidsförkortning inom 
24/7-vården såsom exempelvis på den psykiatriska akutmottagningen vid 
Länssjukhuset Ryhov? 

Sammanfattning och svar  
Verksamhetsledning har i samarbete med medarbetare utformat nya scheman och 
tillämpar modellen för Individuell Schemaplanering. En förändring gentemot 
tidigare scheman är bland annat i form av tre kvällspass i rad under helg för att 
möta behovet av dygnsvila,. Ett flertal scheman har korrigerats från tidigare för att 
säkerställa ett minimum av 30 minuter rast under arbetspass. Detta beseras på de 
lagar, riktlinjer och avtal som finns avseende måltidsuppehåll och rast.  
 
Den politiska ledningen är väl medveten om de utmaningar som finns att bemanna 
dygnetruntverksamheter. Utmaningen har förändrats av det nya EU direktivet och 
många skulle anse att utmaningen ökat av direktivet. Detta beskrivs tydligt i 
budget och vissa ekonomiska medel finns också avsatt, både i budget för 2023 
(totalt 15 miljoner) samt i viss utsträckning även 2024 (30 miljoner). Det politiska 
ledningen har inte låst sig vid några begränsningar i användandet av dessa pengar, 
bara det når de uppsatta målen. Förbättra attraktiviteten där det behövs samt 
minska behovet av hyrpersonal.  
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Statistik visar på en stabil beläggningsgrad av slutenvårdsplatser de senaste 10 
åren och påvisar inget ökat söktryck som en konsekvens av neddragna vårdplatser. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Säkerhetsprotokoll finns för hantering av aggressivt beteende eller hot om suicid. 
All personal är utbildad i konflikthantering och förebyggande av våld  
Standardiserade protokoll följs för suicidriskbedömning och snabb handläggning, 
inklusive övervakning sker vid behov. 
 
En proportionellt låg andel avvikelser i relation till antalet besök talar för en 
systematik kring identifiering och hantering av potentiella risker och att det 
föreligger en god patientsäkerhetskultur. 
 
Uppföljning och analys av resultat i medarbetarundersökning inklusive dialog vid 
arbetsplatsträffar ligger till grund för kontinuerlig utvärdering och utveckling för 
att säkerställa en god arbetsmiljö. 
 
Barn och unga erbjuds så långt möjligt ett alternativt, inre rum under väntetiden 
på den psykiatriska akutmottagningen. Arbetssätt sker i enlighet med 
barnkonventionens riktlinjer. Handläggning sker efter triagering och prioritering 
sker utifrån somatiska och psykiatriska behov samt bedömning av säkerhetsrisk.   
 
 
 
Martin Nedergaard Hansen (VD) 
1:a vice ordförande i nämnden 
förfolkhälsa och sjukvård 

 

 

År Antal 
kontakter 

Antal 
patienter 

Beläggningsgrad 
slutenvårdsplatser 

2014 4860 2646 89,2% 
2015 4652 2581 85,5% 
2016 4616 2565 77,9% 
2017 4798 2706 80,3% 
2018 4755 2704 84,1% 
2019 4526 2611 83,0% 
2020 4291 2412 82,2% 
2021 4332 2442 80,5% 
2022 4327 2421 82,6% 
2023 4272 2362 81,1% 
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